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HOGARTH, WILLIAM (1697 London 1764).The original works of William Hogarth. Sold
by John and Josiah Boydell at the Shakespeare Gallery ..., London 1790. Imp.-Folio. (2)
Sheet with engraved portrait of B. Smith after Hogarth as frontispiece, 107 engravings
and 12 woodcuts on 85 plates by William Hogarth. English leather binding of the period
with gold embossed fillets and spine (binding with old reinforcements of sticking tape,
the front loose in parts). First postumous complete edition published by the widow in
1790 with engravings using original plates. All famous sheets and series represented.
Exceptionally attractive exemplar, with just the frontispiece and 2 printed pages
somewhat foxed, also with small scattered margin tears. Frontispiece and 6 engravings
cut and with old mounts. The engravings are outstandingly strong impressions on
English thick wove paper with broad margins.
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Exceptionally rare in complete form. Exlibris with probably English coat of arms, not
inscribed. Literature: - Paulson, Hogarth's Graphic Works. First complete edition. New
Haven and London 1965, p. 71.

The original works of William Hogarth. Sold by John and Josiah Boydell at the
Shakespeare Gallery ..., London 1790. Imp.-Folio. (2) Bl. Mit gestochenem Porträt von
B. Smith nach Hogarth als Frontispiz, 107 Kupferstichen und 2 Holzschnitten auf 85
Tafeln von William Hogarth. Englischer Ledereinband der Zeit mit goldgeprägten Fileten
und Rücken (Bindung mit Klebestreifen alt verstärkt, vorderer Deckel teilweise gelöst).
Erste postume, von der Witwe 1790 herausgegebene Gesamtausgabe der von den
Originalplatten gedruckten Kupferstiche. Vertreten sind alle berühmten Blätter und
Folgen wie "A midnight modern conversation", "Die vier Tageszeiten", "Marriage
a-la-mode, "Beer Street", "Gin Lane", The right honorable Henry Fox", "The four stages
of cruelty", "The times", and "The roast-beef of Old England" und viele andere. Die
grosse Popularität der Werke des bedeutendensten englischen Graphikers und
Satirikers des 18. Jahrhunderts bewirkte, das noch 2 weitere Ausgaben, kurz nach 1790
und 1795 erschienen waren. - Ausnehmend schönes Exemplar, lediglich die Vorsätze
(Frontispiz und 2 Druckseiten) etwas stockfleckig, sowie vereinzelte kleine
Randeinrisse. Frontisiz und 6 Stiche geschnitten und alt aufgezogen. Die Stiche in
hervorragenden kräftigen Abdrucken auf breitrandigem festem englischem Velin.
Komplett von grösster Seltenheit. Exlibris mit nicht bezeichnetem, wohl englischem
Adelswappen auf Innenspiegel.
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CHF 13 000 / 16 000
€ 13 400 / 16 490
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